

## Protokoll nr u2.

### ESK koosolekust 16. mail 2003. a.

TTÜ Geoloogia Instituudi raamatukogus, algus 15.30, lõpp 17.30.

Osalesid: D. Kaljo (esimees), T. Meidla (aseesimees), O. Hints (sekretär), liikmed: K. Kirsimäe, J. Nõlvak, A. Pöldvere, T. Saadre, I. Puura. Puudusid: A. Raukas (ekskursioonil), V. Klein (vastuvõtul)

#### Päevakord:

- ESK töögruppide koosseisude kinnitamine (esitavad esimehed)
- ESK edasise tegevuskava ja tööplaani arutamine (sh töögruppide esmast tähelepanu nõudvate ülesannete kinnitamine)
- BSA põhikirja läbivaatamine (esitab D. Kaljo)
- Koostööst Loode Venemaa stratigraafia komisjoniga (esitab D. Kaljo)
- Algatatud küsimused

#### Töögruppide koosseisude kinnitamine

##### Aluskorra töögrupp

Vastavalt Kleini eelnevale kirjalikule ettepanekule otsustati kinnitada kolmeliikmelisena kuid kaaluda edaspidi Juho Kirsi lisamise võimalust / vajalikkust.

*Kinnitatud koosseis:*

- 1) V. Klein (esimees)
- 2) V. Puura
- 3) A. Soesoo

##### Vendi-Kambriumi töögrupp

Töögrupi esimees Kirsimäe taandas end esimehe kohalt ning pakkus uueks esimeheks välja Ivar Puura, kes oli sellega ka nõus. Väljapakutud koosseisu hulgas tõstis Kirsimäe esile kaardistaja-praktiku (Kalle Suuroja) ning biostratigraafi (Ivo Paalits) vajalikkust. ESK otsustas kinnitada koosseisu vastavalt ettepanekule.

*Kinnitatud koosseis:*

- 1) I. Puura (esimees)
- 2) K. Mens
- 3) K. Kirsimäe
- 4) I. Paalits
- 5) E. Pirrus
- 6) K. Suuroja

##### Legendi ja nomenklatuuri töögrupp

Esimehe ettepanekul oli 7-liikmeline töögrupp koosseisus: T. Meidla, D. Kaljo, A. Raukas, M. Rubel, I. Puura, K. Suuroja, P. Männik+veel keegi kaardistajatest. Kirsimäe ettepanekul võiks sisaldada kõigi töögruppide esimehi. Meidla arvates moodustub sellisel juhul "ESK teine koosseis", mida algset püüti vältida. I. Puura ettepanek - suuremate gruppide puhul on tagatud info laiem levik. Vasuväide Kirsimäelt - info levik ei tähenda veel tulemuslikku tööd. Võeti vastu Meidla ettepanek: kõik ESK liikmed + 3 liiget väljapoolt (Rubel, Männik, Suuroja).

*Kinnitatud koosseis:*

- 1) T. Meidla (esimees)

- 2) O. Hints
- 3) D. Kaljo
- 4) K. Kirsimäe
- 5) V. Klein
- 6) P. Männik
- 7) J. Nõlvak
- 8) I. Puura
- 9) A. Raukas
- 10) A. Põldvere
- 11) M. Rubel
- 12) T. Saadre
- 13) K. Suuroja

### **Ordoviitsiumi-Siluri-Devoni (OSD) töögrupp**

Toimunud diskussiooni käigus otsustati OSD ja Kvaternaari töögrupi koosseisu arvuliselt mitte piirata vaid jälgida töö tulemuslikkust ning vajadusel töögruppide suurust väheaktiivsete liigete arvelt tulevikus vähendada.

*Kinnitatud koosseis:*

- 1) J. Nõlvak (esimees)
- 2) L. Ainsaar
- 3) L. Hints
- 4) O. Hints
- 5) T. Meidla
- 6) D. Kaljo
- 7) A. Kleesment
- 8) E. Kurik
- 9) P. Männik
- 10) T. Märss
- 11) H. Nestor
- 12) H. Perents
- 13) K. Ploom
- 14) I. Puura
- 15) A. Põldvere
- 16) T. Saadre
- 17) O. Tinn

### **Kvaternaari töögrupp**

Otsustati kinnitada esimehelt kirjalikult laekunud nimekiri, kuid sarnaselt OSD töögrupile jälgida liikmete aktiivsust ning vajadusel kaaluda koosseisu vähendamist edaspidi.

*Kinnitatud koosseis:*

- 1) A. Raukas (esimees)
- 2) V. Kalm (aseesimees)
- 3) L. Saarse (sekretär)
- 4) M. Ilomets
- 5) P. Kangur
- 6) E. Kaup
- 7) K. Kihno
- 8) K. Kimmel
- 9) K. Kirsimäe
- 10) T. Koff
- 11) V. Lang
- 12) E. Liivrand
- 13) A. Miidel
- 14) A. Molodkov
- 15) J. Peets
- 16) K. Ploom
- 17) A. Poska
- 18) J.-M. Punning

- 19) M. Sakson
- 20) R. Vaikmäe
- 21) S. Veski

## **Tegevuskava**

**Aluskorra töögrupis** vastavalt esimehe kirjale hetkel kiiret tegutsemist ja otsustamist vajavaid küsimusi ei ole.

**Vendi-Kambriumi tööühmas** ei ole ülesanded veel selgelt piiritletud.

**OSD töögrupis** tuleks kaaluda kirjanduses ette pandud uute nimede (Variku) formaliseerimist. D. Kaljo: oleks vaja ka üht informatsioonilist koosolekut teemaks muuhulgas globaalsete piiride revisjon (O/S, Llandoverly/Wenlock). Puura: oleks vaja skeemi, mis kajastaks uuemaid naaberladel tehtud stratigraafilist liigestust korrigeerivaid töid.

### ***Otsustati:***

Jätta töögruppide edasise tegevuskava planeerimine esimeeste otsustada ning mitte seda esialgu ESK poolt kinnitada. ESK prioriteetide juurde tulla tagasi sügisel.

## **BSA põhikiri ja koostöö Loode Venemaa stratigraafia komisjoniga**

Kaljo esitas ülevaate BSA loomisest, BSA põhikirja esialgse versiooni täiendamisest ning viimaste aastate arengutest BSA ja naaberriikide (Poola ja Venemaa) vastavate institutsioonide vahelises suhtlusest.

Arutati probleeme seondult 6. Balti Stratigraafia Konverentsi (BSK) korraldamisega ning Loode Venemaa Stratigraafia Komisjoni võimaliku liitumisega BSA tegevusse. Meidla lubas kontakteeruda Peterburi kolleegidega.

### ***Otsustati:***

1. Põhimõtteliselt toetada BSA senisest tihedamat koostööd Loode Venemaa Stratigraafia Komisjoniga ja mitte välistada BSA laienemist itta.
2. Anda 6. BSK korraldamise õigus Peterburi kolleegidele, kuid jälgida sealjuures, et Venemaa majanduslik jm olukord ei saaks takistuseks konverentsi läbiviimisel.
3. Seada Peterburi kolleegidele tähtaeg konverentsi korraldamisel otsustavate sammude astumiseks (1. tsirkulaari levitamine) - oktoober 2003. Vastasel korral alustab ESK BSK organiseerimist Eestis.

## **Algatatud küsimused**

I. Puura tegi ettepaneku luua stratigraafia-alaste küsimuste diskuteerimiseks e-maili list. Leiti, et see lisaks ESK liikmete suhtlemisel mitmeid olulisi lisavõimalusi (arhiveerimine jms), kuigi ei asendaks siiski tavapärasest mailisuhtlust ESK ja TG-de liikmete vahel.

### ***Otsustati:***

I. Puura ja O. Hints loovad sellise listi TÜ listiserveris ning hakkavad seda administreerima.

16. mail 2002. a.  
protokollis O. Hints